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„Egy nővel a férfi kollegák előzékenyebbek, 
kedvesebbek, úgyhogy én pompásan érzem magam" 

FELSŐOKTATÁS INFORMÁCIÓS HÁTTÉRMAGAZINJA 

- A volt Zrínyi Nyomda épületében egy 
új Oktatási Központot alakítottak ki. 
Mi lesz ennek a feladata? 

- Ez az épület kettős rendeltetésű. 
Egyrészt Európa Tanulmányok 
Központ, mivel a közgazdasági 
képzés abban is érdekelt, hiszen az 
egyik szakirányunk 
európai integrációs. 
Másrészt ped ig ott 
lesznek oktatási he-
lyiségei, illetve egy 
tanterme már van is a 
Gazdaságtudományi 
Karnak. A Honvéd 
téren csak szeminári-
umi termek vannak, 
az is csak kettő, tehát 
nagyobb tantermet 
itt nem lehet kialakí-
tani, illetve ott vol-
tak, és maradnak is az 
oktatók szobái. 

- Mi a célja ennek az új 
épületnek? 

- Ezt ketté kell vá-
lasztani. Mint Euró-
pai T a n u l m á n y o k 
Központ most is léte-
z ik , t e h á t ez nem 
most jött létre. Ne-
künk azért is jó, hogy 
az az é p ü l e t e lké -

szült, mert itt az ő helységeiket el-
fogla lha t juk , mivel r e t t ene t e s 
helyszűkében vagyunk. Az Európa 
Tanulmányok Központ a rektori 
vezetés alá tartozó központi egysé-
ge az egyetemnek. Ez azt jelenti, 
hogy az összes Európai Unióval 
kapcsolatos képzés között egy ko-

OFdinálp- szerepet végez. Ez szük-
séges is, hiszen akár jogászoknak 
adnak európai jogászképzést, akár 
közgazdászoknak a menedzsment-
re, vállalatvezetésre, szervezésre 
téve a hangsúlyt , akár bölcsé-
szeknek Európa művelődés sza-
kot, mindenféleképpen ez, mint 

in terdiszcipl inár is 
tudományterület mű-
ködik. Tehát a kü-
lönböző tudomány-
területek és a karok 
közötti együttműkö-
dés nagyon fontos. 
Mindanny iunknak 
akár az oktatás meg-
szervezésében, akár 
pályázatokban, sok-
kal több lehetőséget 
ad így. 

- Ezek szerint gya-
korlatilag itt valósul 
meg az Universitas 
szelleme? 

- Valóban így van. 
Ugyanis például a 
most akkredi tác ió 
a l a t t á l ló E u r ó p a 
Tanulmányok szak-
ban a Juhász Gyula 
Tanárképző Kar ok-

folytatás a IV. oldalon 
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Idén december 13-án ismét megren-
dezésre kerül a már hagyományok-
kal rendelkező Mikulás Kupa. Ez 
évben külön (lány, tanár, fiú és 
HÖK-ös) csapatokkal indulnak a 
TFK, a volt JATE-s karok és az 
Egészségtudományi Centrum, tájé-
koztatott Döbör András, az EHÖK 
elnökségi tagja. 

Elkészült a karok 200l-es évi nor-
matíva felosztása, amelyet a követ-
kező Egyetemi Tanács elé terjeszt 
be az EHÖK. A normatíva összege 
továbbra is 7000 Ft/hó/fő, amelyből 
az ösztöndíjak, nyelvvizsga ösztön-
díj, állandó és eseti szociális támoga-
tás, bérletek, szakmai gyakorlatok, 
tudományos és művészeti támogatás 
kerülnek kifizetésre. A karok közös 
megegyezés alapján a Sport Kurató-
rium támogatására 60 Ft/hó/fő a Kul-
turális Kuratórium számára 55 
Ft/hó/fő és az EHÖK részére 30 
Ft/hó/fő összeget különítettek el. 

A Kollégiumi Szabályzat tervezete 
véleményezésen van a kollégiumi 
tanácsoknál. A nagy port felkavart 
ügyben folynak az egyeztetések tud-
tuk meg Jancsák Csabától, az 
EHÖK elnökétől. 

A következő Egyetemi Tanács elé 
kerül beterjesztésre Az oktatók hall-
gatói véleményezésének szabályzata 
és az Egyetem Fegyelmi Szabályza-
ta - mondta el Márton Imre az 
EHÖK irodavezetője. 

OT1& H Ö K , 
Kis Ákos HÖK képviselő elmondása 
szerint, december 4-től új számító-
gépes vizsgafeliratkozási rendszer 
indul be a GTK-n, amely remélhe-
tően beváltja a hozzá fűződő vérmes 
reményeket. Tájékoztatta lapunkat 
arról is, hogy a jövő héten jelenik 
meg először az új gtk-s újság a GTK 
HÖK gondozásában. A régóta várt 
lap címe köz-Gázló lesz. 

„Sok munkánk van, 
Interjú Kecskeméti Évával, az 
- Honnan kerültél Szegedre, és miért a 
Gyógyszerésztudományi Kart válasz-
tottad tanulmányaid színhelyéül? 

- 1976. augusztus 15-én születtem 
Békésen, ott nőttem fel és végez-
tem az általános és középiskolai ta-
nulmányaimat. Mindig is az egész-
ségügy érdekelt a legjobban, az 
emberekről való gondoskodás, a 
velük való kapcsolattartás és a gyó-

gyítás. Édesanyám gyógyszerész, 
általa közelebbről is megismertem 
a beteg - gyógyszerész viszonyát, a 
gyógyítás folyamatát. Elsőre az Al-
talános Orvostudományi Karra je-
lentkeztem, de végül a GYTK-ra 
vettek fel. Örülök neki, hogy 
gyógyszerészhallgató vagyok, mert 
kevesebben vagyunk és az érde-
kelteket így sokkal jobban tudjuk 
harmonizálni; és ami az én néző-
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de szeretjük csinálni" 
SZTE GYTK HÖK elnökével 

pontomból fontos, megszerettem a 
szakmát is. 

- Hogyan kerültél a hallgatói mozga-
lom vonzáskörzetébe? 

- A gólyatáborban az akkori kari el-
nökünk megkért, hogy vállaljam az 
első évesek évfolyamtitkári poszt-
ját. Gyorsan kötélnek álltam, és 
immáron negyedik éve vagyok év-
folyamtitkár, illetve kari tanácstag. 
Tavaly szeptembertől kezdve egy 
éven keresztül felügyelő bizottsági 
tag voltam, és idén tavasszal részt 
vettem a Magyar Gyógyszerész-
hallgatók Egyesületének szegedi 
megalakulásában. Mindig is élén-
ken figyeltem a hallgatók érdekére 
és véleményére, és ezért vállaltam 
el a HÖK elnöki székért való meg-
mérettetést. 

- A GYTK HÖK frissen megválasztott 
elnökeként melyek első teendőid, terve-
id? 

- Sajnálatos módon a diákok na-
gyon kevés érdeklődést mutatnak 
a HÖK munkája iránt, és igazán 
nincsenek is tisztában azzal, hogy 
mit is csinálunk mi valójában. Úgy 
érzem, ezen képesek vagyunk vál-
toztatni, mert egy nagyszerű csapat 
áll mellettem, és hetenkénti meg-
beszéléseinkkel elősegítjük az in-
formációáramlást. Mind több prog-
ramot szeretnénk - minden héten 
Medica bulit, sportrendezvénye-
ket - , a többi karral fokozni kíván-
juk a kapcsolattartást, valamint 
szeretnénk külföldi gyakorlati 
lehetőséget biztosítani. Ennek ér-
dekében jött létre a HUPSA, mely 

kifejezetten a külföldi gyakorla-
tokkal foglalkozik, és várja a hall-
gatók jelentkezését, mindenkiét, 
aki szívesen lenne tagja és segítene 
működésében. Kialakítottunk egy 
honlapot is, hogy még több helyen 
tudjanak tőlünk információt kapni 
és kérni a diákok. Legnagyobb 
rendezvényünk ebben a félévben a 
december 8-án megrendezésre ke-
rülő Gólyaavató- és táncest, melyre 
mindenkit szeretettel várunk. Sok 
munkánk van, de szeretjük csinál-
ni, és remélem egyre több hallgató 
fogja ezt látni, és mutat érdeklő-
dést irántunk. 

Döbör András 
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• egyénileg és csoportosan 
• magyar és idegen 

anyanyelvű tanárokkal 
• folyamatosan induló kurzusok 
• minden szinten 
• minden nap 6 és 22 óra között 

DIÁKKEDVEZMÉNY: 10% 

Érdeklődni: 
hétfőtől péntekig 8-14 óráig 

6722 Szeged, Zászló u. 4/A fsz. 1. 

Tel.: 62/451-202 
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Nagy Zoltán Hök elnök az Egye-
temnek elmondta, hogy december 
második hetétől felvehetőek a II. 
félévre vonatkozó szociális támoga-
tások űrlapjai, illetve hogy a decem-
ber 14-én megrendezésre kerülő 
VINYITre (a hagyományos Vizsga-
időszak Nyitó Iszonyatos Tivornyá-
ra) a bölcsészek ingyen mehetnek 
be a HÖK jóvoltából. 

UiiTysaraatma K M , 

2000. november 17-én a Dugonics 
András Piarista Gimnáziumban tar-
totta gólyabálját az egyetem. A ren-
dezvényen a Szegedi Tudomány-
egyetem hallgatói közül mintegy 
2500 vendég vett részt. A bálát 
Dr. Visy Csaba oktatási rektor-he-
lyettes és Jancsák Csaba az EHOK 
elnöke nyitotta meg, melyet nyitó-
tánc követett. A rendezvényen fellé-
pett Roy és Ádám, az Animál 
Cannibals és a Drink Panthers. 
A tombola fődíja egy római repülőút 
volt. A fergeteges bulit egy szeren-
csére alaptalan bombariadó szakítot-
ta félbe, ennek ellenére mindenki 
jól szórakozott. A rendezvényt támo-
gatta az SZTE EHÖK - tájékozta-
tott Bolgár Zsolt az Universitas Kht. 
ügyvezetője. 

Tóth-Abonyi Zoltán tájékoztatója 
szerint, az SZTE SZÉF ECDL vizs-
gaközpontja millenniumi kedvez-
ményt hirdet azok számára, akik 
ECDL-vizsgájukat (Európai számí-
tógép-használói jogosítvány) 2000-
ben megkezdik! (Elmondása szerint 
a közeljövőben diplomafeltétel lesz 
az ECDL vizsga!). A következő 
vizsgaidőpont 2000. december 17-én 
lesz, melynek vizsgadíja 500,-Ft. Ér-
deklődni lehet: 
marg@szef.u-szeged.hu 

Az Irinyi kabinetben lévő számító-
gépes oktatótermek 2000. december 
27-29. között csak 8.00-tól 15:45-ig 
használhatók. 

mailto:marg@szef.u-szeged.hu


, J ,« f í f l f 

IV 
• »» T-
J O V O e v e z r e d e g y e t e m e 

H Í R E K 

JJOTTOIK. M > K 
2000. november 28-án, kedden 
19.00-kor a JGYTFK Dísztermében 
Hallgatói Küldöttgyűlésre került sor. 
A napirendi pontok közül elsőként 
Döbör Andrásnak, a HŐK elnöké-
nek beszámolójára került sor. A Kül-
döttgyűlés egyhangúlag megszavazta 
a Gólyabálról szóló beszámolót, vala-
mint a nyelvvizsga ösztöndíj beveze-
tését. Eszerint azon hallgatók számá-
ra, akik a jövőben középfokú, illetve 
felsőfokú C típusú, sikeres nyelv-
vizsgát tesznek, azok vizsgadíját a 
HÖK visszatéríti. Ugyancsak egy-
hangúlag szavazták meg a küldöttek 
az első évesek beiratkozási segélyé-
nek decemberben kiutalásra kerülő 
második részletét, melynek összegét 
7000 Ft-ban határozták meg. 

A második napirendi pont előter-
jesztője Kovács Csilla pénzügyi refe-
rens tanulmányi okok miatt hiány-
zott, így beszámolóját, illetve a 2001. 
évi normatívafelosztás tervezetét 
ugyancsak Döbör "András terjesztet-
te elő, amelyet a Küldöttgyűlés rövid 
szakmai vita után egy tartózkodás 
mellett ugyancsak elfogadott. 

Harmadik napirendi pontként 
Szabó Gábor tanulmányi referens 
beszámolójára került sor az Oktatási 
és Kreditbizottság munkájáról, illet-
ve a Tanulmányi, Kredit és Vizsga-
szabályzat módosításairól. A módo-
sítások közül a leglényegesebb az, 
hogy az augusztusi vizsgaidőszak 
egy hete utóvizsgaidőszakká válto-
zik, és egy tárgyból csak egy utóvizs-
ga tehető ekkor, de a Tanulmányi 
Bizottság engedélyezhet első vizsgát 
ezen a héten. Cserébe a júniusi 
vizsgaidőszak 5-ről 6 hétre nő. A 
többi módosítás megtalálható lesz a 
Tűben, valamint a honlapon is. 
Szabó Gábor beszámolóját is 
elfogadta a Küldöttgyűlés, majd az 
egyéni kérdésekre kapott válaszok 
után feloszlott. 

Pitrik József lapunknak elmondta, 
hogy december 1. és 21. között ked-
vezményes könyvvásárt tart a jegy-
zetbolt, illetve hogy a vonalkódos 
kártyán lévő könyvtámogatásokat 
dec. 21-ig fel kell használni. 

folytatás a I. oldalról 

tatói is részt vesznek, tehát az a 
Bölcsész Karnak, és a Tanárképző 
Karnak a közös produktuma lesz. 

- A Honvéd téri épület teljes egészében 
a Gazdaságtudományi Karé? 

- Ez egy olyan épület, amelyben 
egyelőre azokban a helyiségekben 
vagyunk zömmel, amelyek hivata-
li helységek voltak. Az épületből 
viszonylag egy kis részt birtokol a 
kar, illetve az Európa Tanulmá-
nyoknak van itt három szobája, 
amiből már egyet át is adtak ne-
künk. Ez itt a közgazdasági kép-
zésnek a helye lesz. Illetve most is 
az, de tartósan is az lesz. Miután 
viszont itt sok lakás van - a város-
rendezési tervben ez mint egyete-
mi épület szerepel, - ezt a sok 
lakást kiüríteni nagyon hosszadal-
mas folyamat lesz. A Csongrád 
Megyei Levéltárnak is itt van egy 
épülete, nagy örömmel vennénk, 
ha ők is kapnának egy nekik job-
ban megfelelő, előnyösebb helyet. 
Három lakás kiürítése, átadása 
most van folyamatban, mert a két 
épületszárny között az átjárást 
akadályozzák. A lakókkal való 
egyeztetés bizony nagyon nehéz-
kes és lassú. 

- Az egyetem karai közül összesen ket-
tőnek a vezetője nő. Hogyan érzi ma-
gát ebben a férfiasnak mondható kö-
zegben? 

- Nálunk a karon belül viszont a 
nőknek a száma viszonylag magas. 
A tanszékvezetők is főleg nők. 
Tehát nekem ez a karon belül 
nem volt szokatlan, és emiatt 
semmiféle hátrányt nem érzek. 
Sőt, talán egy nővel a férfi kolle-
gák előzékenyebbek, kedveseb-
bek, úgyhogy én pompásan érzem 
magam. 

- így ránézésre Ön egy nagyon megfon-
tolt, nyugodt nőnek látszik. 

- Azt hiszem, a megfontoltság 
stimmel. A nyugodtság alapvetően 
igaz, bár sokszor ez inkább önfe-
gyelem, mint nyugalom. Azt hi-
szem egy vezető számára egyéb-
ként az egyik legfontosabb 
követelmény, hogy rendkívül fe-
gyelmezett legyen. Viszont ez gye-
rekkorom óta alakult ki bennem, 
így is neveltek, és miután ezt he-
lyesnek tartottam, magamat is 
igyekeztem így nevelni. 

-Hol töltötte a gyermekkorát? 

- 18 évig Cegléden éltem, amíg 
leérettségiztem, de a nagyszüleim 
szegediek voltak, illetve apukám 
is szegedi születésű. így gye-
rekkoromban is sokat jártam ide. 

-Most már igazán szegedinek érzi 
magát? 

- Igen, mert akkoriban Cegléd 
nem volt egy túl izgalmas város. 
Most már sokat szépült azóta, hogy 
elkerültem, de a hatvanas években 
nem volt egy különösen lebilincse-
lő hely. Viszont az iskoláimat na-
gyon szerettem. Az általános és kö-
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- Milyen emlékei maradtak az egyete-
mi éveiről? 

- A z egy gyökeresen különböző 
dolog, hogy az ember az egyetemi 
tanulmányaira és az egyetemi éve-
ire hogyan emlékezik vissza. Itt a 
jogi karon kezdtem az egyetemi 
tanulmányaimat, és miután azt be-
fejeztem, a Marx Károly Közgazda-
ságtudományi Egyetemen végez-
tem el a pénzügy szakot. Azt már 
természetesen levelező tagozaton. 
Nagyon szépek voltak az egyetemi 
évek, érdekesek. De amilyen köz-
szellem uralkodott az akkori egye-
temi életben, a szépség inkább a 
baráti körömnek volt köszönhető, 
meg annak a világnak, amit mi - az 
adott kor ellenére is - megterem-
tettünk magunknak. 

- Hallgatói létszámot tekintve a 
közepes méretű karokhoz tarto-
zunk. Az oktatói létszámot tekint-
ve pedig a kicsikhez. Nagyon 
nagy az átoktatás hozzánk más ka-
rokról. Azokat a diszciplínákat, te-
hát matematika, informatika, gaz-
daságföldrajz nem dupláztuk, amik 
a társkarokon léteznek. Nagyon 
hosszú és szívós munka volt, amíg 
ez a kar felállt, ami természetesen 
sokunk munkáját jelenti. Ebben a 
korosztályban, amihez én is tarto-
zom, az egész egyetemen, és külö-
nösen az ilyen szakmákban, mint a 
miénk, ami az üzleti életben kur-
rens, a közép korosztály hiányzik. 
Vagyis olyan nagyon nem volt kér-
dés, hogy ezt ki csinálja. Inkább az 
volt a kérdés, hogy az ember kibír-
ja-e ezt a terhelést. 

- Kibírja? 

- Hogyan vezetett az út odáig, hogy egy - A jelek szerint igen. 
kar vezetője legyen? Arvai Mara 

autósiskolájában 
.„MIint élni tudni! 

ingyenes tankönyv, 
diákkedvezmény, 

részletfizetés 
A tanfolyamok kéthetente 

indulnak! 

Vitéz u. 13-15. Tel.: 422-335 
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Dömötör Máté HÖK testületi tag ar-
ról tájékoztatta lapunkat, hogy a kor-
csolyajegyek ingyen felvehetők a 
kari HÖK irodán december 4-e óta! 
A vizsgafeliratkozás kezdete ugyan-
csak december 4-e volt, úgyhogy aki 
még nem intézte el, sürgősen járjon 
el ez ügyben. 
Kléger Viktor HÖK elnök elmondá-
sa szerint a kari számítógép-terem 
két napos zárvatartásának oka az 
volt, hogy a HÖK a Dékáni Hivatal-
lal karöltve bővíti az infrastruktúrát, 
így igyekszik javítani a 162 hallga-
tó/gép arányon. Ugyanő tájékozta-
tott arról is, hogy december l-ig le-
hetett benyújtani pályázatokat a 
kari HÖK-ön megtalálható űrlap-
okon a sportkuratóriumhoz a sport-
pályázatok ügyében. A benyújtott 
pályázatokat a sportkuratórium ha-
marosan elbírálja. 

Farkas Attila beszámolt arról, hogy 
az idén november 8-án került 
megrendezésre a szokásos, mára már 
hagyománnyá vált Dóm Tér futás. 
Sikerét a megjelenő emberek, 
illetve a csapatok száma is tükrözte, 
hiszen tizenhat csapat, 160 ember, és 
sok szurkoló vett részt a rendez-
vényen. A helyezetteket egy-egy 
tortával jutalmazták. Energiapótlás 
gyanánt pedig mindenki sportsze-
letet habzsolt. ~ 
A SZOTE KLUBban keddenként 
karok illetve kollégiumok közötti 
vetélkedő, csütörtökönként film-
klub működik. A lakhatási támo-
gatásokkal illetve a nyári gyakor-
lattal kapcsolatos információkat a 
faliújságokon lehet olvasni. 
A nagy sikerű első SQUASH nap 
után, szeretnénk rendszeressé tenni 
összejöveteleinket. 

wm 


